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 Brottsförebyggande rådet 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Gliwice kl 14.30-15.00 

 BESLUTANDE
Tobias Nässén, ordf (M) 
Inger Davidson, 1 v ordf (KD) 
Lena Rönnerstam, 2 vice ordf (S) 
Johan Kust (Nackapolisen) 
 
 

 

 

Övriga deltagare Mats Bohman, Jan Landström, Anna Gidmark 
 

 

Utses att justera Lena Rönnerstam   
Justeringsdatum 14 september 2016 Paragrafer §1-1 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Anna Gidmark 

 Ordförande  

  Tobias Nässén 

 Justerande  

  Lena Rönnerstam  

 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Brottsförebyggande rådets protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 7 september 2016 
Anslaget sätts upp 15 september 2016 
Anslaget tas ned 6 oktober 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Anna Gidmark 
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§ 1  

Lagliga graffitiväggar – yttrande till kulturnämnden 

Beslut 
Brottsförebyggande rådet avstyrker förslaget om att inrätta lagliga väggar för graffitti. 
 
Brottsförebyggande rådet antar stadsledningskontorets förslag till yttrande om lagliga 
graffittiväggar. 
 

Ärendet 
Kulturnämnden har remitterat frågan om att inrätta lagliga graffittiväggar i kommunen till 
brottsförebyggande rådet. Stadsledningskontoret har tagit del av den utredning som kultur- 
och fritidsenheten har gjort och till den adderat ett antal argument som har ett 
brottsförebyggande perspektiv på frågan. Ur det perspektivet är det inte ett bra förslag att 
inrätta lagliga väggar för graffitti. 

 
Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
Politikerinitiativ från (S), (MP) och (V) 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse 
Bilaga med erfarenheter av lagliga väggar framtagen av kultur- och fritidsenheten 
Protokollsutdrag från kulturnämndens sammanträden 14/6 
 

Yrkanden 
Ordförande Tobias Nässén (M) yrkade bifall till förslag till beslut.   
 

Beslutsgång 
Brottsförebyggande rådet beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
Lena Rönnerstam (S) anmälde att hon inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Tobias Nässén (M) och Inger Davidson (KD) lät gemensamt anteckna följande till 
protokollet.  
 
”Vi vill understryka att detta yttrande endast beaktar frågan vilken effekt lagliga 
graffitiväggar kan ha ur ett brottsförebyggande perspektiv och diskuterar inte frågan om 
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graffiti som konstform. Ur det brottsförebyggande perspektivet avstyrker vi förslaget om 
lagliga graffitiväggar och det kan också förtjänas att lyftas fram att detta är det perspektiv 
som polisen brukar ha i dessa frågor, och som Nackas kommunpolis som ledamot i BRÅ 
också instämde i.” 
 
Lena Rönnerstam (S) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Nacka kommun ska upplevas som en "trygg och säker" kommun. Forskningsresultat och 
tidigare erfarenheter har visat att medborgarna INTE upplever en miljö där det finns 
klotter som en "trygg och säker" kommun. Dessutom visar tidigare resultat att klotter ökar 
i närheten av lagliga väggar. Tryggare Sveriges forskning visar att det inte finns något belägg 
för att lagliga väggar minskar klotter, snarare kan man se indikationer på att detta ökar. Att 
nu inrätta nya lagliga väggar kan inte vara något som skulle bidra till att Nacka kommun 
skulle upplevas som "trygg och säker" på de ställen där lagliga väggar föreslås. 
Sammantaget avstyrker brottsförebyggande rådet i sitt yttrande förslaget att inrätta lagliga 
väggar för graffiti utomhus. Man föreslår i stället en fortsättning på ett tidigare liknande 
projekt som genomfördes inomhus i Boo Folkets Hus med giftfria färger.”  
 
- - - - - 
 
 
För övriga punkter på rådets dagordning hänvisas till minnesanteckningar. 


